

DEC 04 2002

Return to: [illegible]
Retourner à: [illegible]

INTERNATIONAL ENERGY AGENCY

CLIMATE CHANGE POLICY INITIATIVES UPDATE - INTRODUCTION

This IEA publication, the first public version of the document, contains information available as of July 15, 1991. It has been reproduced by the Department of External Affairs and International Trade as an aid to those interested in climate change issues, in particular those following the negotiations on a framework convention on climate change. It gives an up-to-date, detailed description of energy-related climate change policy initiatives in the twenty-four OECD countries and the European Community (no information has been provided for Iceland).

An introductory note is found under Tab 1. A description of methodology (for calculating historical energy consumption and associated carbon dioxide emissions) and related documentation is found under Tab 26.

AGENCE INTERNATIONALE DE L'ÉNERGIE

«CLIMATE CHANGE POLICY INITIATIVES UPDATE - INTRODUCTION»

Le document susmentionné, dont il s'agit de la première version publique, contient les renseignements disponibles au 15 juillet 1991. Le Ministère des Affaires extérieures et du Commerce extérieur l'a reproduit à titre informatif à l'intention des personnes qui s'intéressent aux changements climatiques et, en particulier, de celles qui suivent les négociations visant la conclusion d'une convention cadre sur cette question. On y trouve une description détaillée et à jour des politiques élaborées par les vingt-quatre pays de l'OCDE et par la Communauté européenne (sauf l'Islande) au sujet des changements climatiques liés à la production d'énergie.

On trouvera une note préliminaire à l'onglet n° 1 et, à l'onglet n° 26, une description de la méthodologie utilisée pour le calcul de la consommation d'énergie et des niveaux d'émissions de dioxyde de carbone qui y sont reliés, ainsi que des documents connexes.

64-178681